
 
PROTOKÓŁ Nr 9 

z IX sesji Rady Miasta Marki,  
która odbyła się w dniu 20 czerwca 2007 roku 

 
Przed rozpoczęciem sesji o godzinie 1200 Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – 

Piwko, Burmistrz Janusz Werczyński oraz Dyrektor Zespołu Szkół Nr 2 w Markach Pani 
Grażyna Podwysocka wręczyli nagrody laureatom II Międzyszkolnego Konkursu 
Recytatorskiego Poezji Patriotycznej „Witaj majowa jutrzenko” zorganizowanego pod 
patronatem Burmistrza Miasta Marki oraz dyplomy z podziękowaniem dla organizatorów 
konkursu. 
Laureaci konkursu zaprezentowali wiersze: 

1. Łukasz Wnuk uczeń Szkoły Podstawowej nr 2 w Markach - Kornela Makuszyńskiego 
pt. „O żołnierzu tułaczu”, 

2. Patrycja Augustyniak i Kamil Jamorski uczniowie Szkoły Podstawowej nr 3  
w Markach -  Niny Stefaniak pt. „Nasze Marki”, 

3. Wiktoria Turczak uczennica Gimnazjum nr 2 w Markach - Juliusza Słowackiego  
pt. „W pamiętniku Zofii Bobrówny”, 

4. Najmłodsza uczestniczka konkursu Dominika Maciejak uczennica Szkoły 
Podstawowej nr 5 w Markach - Władysława Bełzy pt. „Modlitwa polskiego 
dziewczęcia”. 

 Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko podziękowała młodzieży za występ. 
 

O godzinie 1230 IX sesję Rady Miasta Marki otworzyła Przewodnicząca Maria 
Przybysz – Piwko,  przywitała wszystkich obecnych, szczególnie serdecznie Pana Jana 
Penzioła z rodziną; przedstawicieli kombatantów: Panią Lucynę Kaim i Pana Romana 
Grabowskiego; reprezentantów szkół: dyrektorów, nauczycieli i młodzież.  
Po stwierdzeniu  quorum (listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią 
załącznik nr 1 do protokołu)  przedstawiła porządek obrad:  
Część I 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji z dnia 23 maja 2007 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 63). 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego  

w związku z wygaśnięciem mandatu (Druk nr 66). 
7. Złożenie ślubowania przez radnego. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Marki Panu 

Janowi Penziołowi (Druk nr 65). 
9. Młodzież na 40-lecie miasta Marki. Prezentacja przygotowana przez Zespół Szkół nr 1  

w Markach im. Jana Pawła II. 
10. Projekt sieci gimnazjów publicznych w Markach. Dyskusja. 

 
Cześć II – godzina 1430  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kierunków działań Burmistrza 
Miasta Marki zmierzających do poprawy warunków mieszkaniowych najemców 
gminnych lokali mieszkalnych (Druk nr 67).  
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• prezentacja założeń planistycznych projektu budowy osiedla mieszkaniowego  
w Markach przez Pana Józefa Głowackiego reprezentującego  
ORANGE  Development Sp. z o.o., 

• dyskusja. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 rady Miasta Marki 

z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok (Druk nr 69). 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dofinansowania inwestycji i zabezpieczenia  

w formie „weksla in blaco” prawidłowego wykorzystania środków  z Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej (Druk nr 62). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
niezabudowanych nieruchomości gruntowych (Druk nr 60). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/5 części w niezabudowanych 
nieruchomościach gruntowych, przeznaczonych pod gminne drogi publiczne (Druk nr 
70). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 58). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 59). 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 68). 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 49). 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 61). 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego 
kandydatów na ławników (Druk nr  64). 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu  (Druk nr 71). 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Zdrowia, 
Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska (Druk nr 72). 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 
25.Sprawy różne. 
26. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Radny Jan Orłowski zaproponował, aby punkt 8 porządku obrad pt. „Podjęcie uchwały  
w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Marki Panu Janowi Penziołowi  
(Druk nr 65) został rozpatrzony jako punkt 4. 
 
W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie poprała propozycję radnego. 
 
Pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Marki 
Panu Janowi Penziołowi (Druk nr 65). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła wniosek Komisji Oświaty,  
Kultury i Sportu o nadanie Panu Janowi Penziołowi honorowego obywatelstwa miasta Marki, 
i odczytała życiorys Pana Jana Penzioła. 
Wniosek wraz z życiorysem stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/54/2007 i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Na zakończenie głos zabrał Pan Jan Penzioł, który podziękował za nadanie mu honorowego 
obywatelstwa, a także przypomniał kilka faktów ze swojego życia. 
 
Pkt 5. Przyjęcie protokołu z VIII sesji z dnia 23 maja 2007 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 8 z VIII sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 23 maja 2007  roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu – 15 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Protokół z VIII sesji Rady Miasta Marki z dnia 23 maja 2007 roku został przyjęty. 
 
Pkt 6. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 63). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 16 maja do 12 czerwca 2007 roku stanowi załącznik  
nr 5 do protokołu. 
 
Na wniosek Przewodniczącej Rady dyskusja na temat Informacji została przeniesiona  
do punktu 24. porządku obrad „Sprawy różne”.  
 
Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce 
radnego w związku z wygaśnięciem mandatu (Druk nr 66). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że zgodnie z art. 194 Ordynacji 
wyborczej do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw „w przypadku wygaśnięcia 
mandatu radnego w okręgu wyborczym dla wyboru rady w gminie liczącej powyżej 20 000 
mieszkańców oraz mandatu radnego powiatu lub województwa, właściwa rada,  
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po stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu radnego, podejmuje na następnej sesji uchwałę  
o wstąpieniu na jego miejsce kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno 
największą liczbę głosów ....” 
W odpowiedzi na uchwałę Rady Miasta Marki Nr VII/47/2007 z dnia 23 maja  2007 roku  
w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Tadeusza Wolskiego Komisarz 
Wyborczy w Warszawie Dorota Tyrała pismem z dnia 1 czerwca 2007 roku informuje,  
że następną osobą z listy nr 24 KW Wspólnoty Samorządowej Województwa Mazowieckiego 
w okręgu wyborczym nr 3, która uzyskała kolejno największą liczbę głosów jest Pan Bogdan 
Trzemecki (pismo stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
 
W związku z wejściem w życie w dniu 15 marca 2007 roku zmiany ustawy  
z dnia 16 lipca 1998 roku – Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików 
województw (Dz. U. z 2003 roku Nr 159, poz. 1547, z późn. zm.) oraz zmiany ustawy z dnia 
18 października 2006 roku o ujawnieniu informacji o dokumentach organów bezpieczeństwa 
państwa z lat 1944 – 1990 oraz treści tych dokumentów (Dz. U. nr 218, poz. 1592 i Nr 249, 
poz. 1832 oraz z 2007 roku Nr 25, poz. 162), zwanej „ustawą lustracyjną” przed 
przystąpieniem do ślubowania kandydat Bogdan Trzemecki ma obowiązek złożenia 
oświadczenia lustracyjnego wynikający z art. 56 ust. 4 ustawy lustracyjnej („osoba, która po 
dniu wejścia w życie niniejszej ustawy nadal kandyduje lub ubiega się o objęcie funkcji, 
wymienionej w art. 4, ma obowiązek złożenia oświadczenia, o którym mowa w art. 7 ust. 1, 
przed objęciem funkcji.”). Rada przyjmuje i przekazuje oświadczenie lustracyjne tego 
kandydata do oddziałowego biura lustracyjnego Instytutu Pamięci Narodowej.  
Kandydat Bogdan Trzemecki złożył wymagane oświadczenie lustracyjne. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała treść uchwały w sprawie  
wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego w związku z wygaśnięciem 
mandatu i zarządziła głosowanie 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/55/2007 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Radny Bogdan Trzemecki podziękował za podjęcie uchwały. 
 
Pkt 8. Złożenie ślubowania przez radnego. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że zgodnie z art. 23a ust. 1 
„Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie”, wobec tego 
poprosiła wszystkich o powstanie, odczytała rotę ślubowania, a radny Bogdan Trzemecki 
wypowiedział słowo „Ślubuję”.   
 
Rota ślubowania: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 
 i jej mieszkańców.” 
Można dodać: „Tak mi dopomóż Bóg.” 
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Pkt 9. Młodzież na 40-lecie miasta Marki. Prezentacja przygotowana przez Zespół Szkół 
nr 1 w Markach im. Jana Pawła II. 
 
Uczniowie Zespołu Szkół nr 1 w Markach pod kierunkiem nauczycieli przedstawili:  

1. koncert chóru szkolnego – prowadząca chór pani Elżbieta Feltynowska, 
2. prezentację prac uczniów pod kierunkiem pani Sławomiry Kozak i pani Marianny 

Moczulskiej, 
3. prezentację „Historia Marek” pod kierunkiem pani Anny Drogosz (materiały stanowią 

załącznik nr 9 do protokołu), 
4. wystawę plastyczną pod kierunkiem pani Katarzyny Listwon, 
5. wystawę publikacji o Markach pod kierunkiem pani Katarzyny Chilińskiej. 

 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko podziękowała nauczycielom i uczniom 
Zespołu Szkół nr 1 za prezentacje. 
 
Pkt 10. Projekt sieci gimnazjów publicznych w Markach. Dyskusja. 
 
Pani Renata Sybilska, przedstawicielka Komitetu Rodzicielskiego ze Szkoły Podstawowej  
nr 4 w Markach przy ul. Dużej, przedstawiła prezentację multimedialną dotyczącą stanu 
budynku szkoły (materiały stanowią załącznik nr 10 do protokołu). 
Zwróciła się również z prośbą o uwzględnienie w budżecie miasta najpilniejszych potrzeb 
szkoły w możliwie krótkim czasie (w bardzo złym stanie jest sala gimnastyczna, elewacja 
budynku, schody prowadzące do szkoły).  
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił prezentację multimedialną, podczas której wskazał 
tereny, które mogłyby być wykorzystane pod budowę gimnazjum w Markach (materiały 
stanowią załącznik nr 11 do protokołu): 

• rejon ul. Dużej - nieuregulowany stan prawny gruntu, pow.  2,7 ha (przeznaczenie: 
przemysłowo - techniczne), 

• ul. Wspólna – własność gminy, pow. 4 ha (przeznaczenie: usługi oświaty), 
• teren przy zbiegu ul. Okólnej i Grunwaldzkiej – grunt gminny, pow. 7 ha 

(przeznaczenie: mieszkaniowo – usługowe) 
• ul. Grunwaldzka – sąsiedztwo wysypiska śmieci; nieuregulowany stan prawny – pow. 

4 ha, (przeznaczenie: tereny zieleni urządzonej), 
• ul. Żeromskiego własność prywatna, pow. 3 ha, (przeznaczenie: przemysł, usługi- 

w tym oświata oraz zabudowa mieszkaniowa), 
• ul. Norwida – własność Zgromadzenia Sióstr Franciszkanek Rodziny Maryi, pow.  

2 ha, (przeznaczenie: zabudowa usługowo - oświatowa) 
• ul. Sobieskiego – własność prywatna, pow. 2 ha, (przeznaczenie: teren leśny – 

zabudowa mieszkaniowo – usługowa), 
• ul. Wrzosowa, Cisowa, Rynkowa – nieuregulowany stan prawny, 6 tys. m2 (wielkość 

odpowiednia dla przedszkola), 
• teren przy Pałacyku Briggsów (pomiędzy parkiem, fabryką a rzeką Długą) – własność 

gminy, pow. 1,5 ha (przeznaczenie: usługi oświaty). 
Burmistrz stwierdził, że docelowo w Markach powinny powstać dwa gimnazja; pilnie należy 
wybudować gimnazjum, do którego przeniesiony zostanie Zespół Szkół nr 1 (obecny budynek  
- siedziba szkoły nie spełnia standardów obiektu oświatowego, przede wszystkim wymagań 
przeciwpożarowych); podkreślił, że obecnie gmina dysponuje tylko jedną nieruchomością tak 
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przygotowaną, że można bez zwłoki przystąpić do budowy gimnazjum, tj. nieruchomość  
w rejonie ul. Wspólnej; dodał, że w latach następnych należy zaplanować budowę drugiego 
gimnazjum oraz reorganizację sieci gimnazjów. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Paweł Adamczyk, Bogusław Dąbkowski, Maria Przybysz – 
Piwko, Urszula Paszkiewicz, Tadeusz Skłodowski, Paweł Chojnowski, Marek 
Szczepanowski, Jacek Orych oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
Radni wskazywali lokalizacje: ul. Żeromskiego (wykupienie lub zamiana gruntów z Panią 
Elżbietą Jasińską), teren przy Pałacyku Briggsów,  ul. Grunwaldzka – sąsiedztwo wysypiska 
śmieci oraz ul. Wspólna. 
 
Burmistrz zwrócił się do Rady Miasta z prośbą o zajęcie konkretnego stanowiska w sprawie 
lokalizacji dla nowego gimnazjum. 
 
Rada Miasta Marki nie zajęła stanowiska w tej sprawie. 
 
Na tym zakończona została dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kierunków działań 
Burmistrza Miasta Marki zmierzających do poprawy warunków mieszkaniowych 
najemców gminnych lokali mieszkalnych (Druk nr 67).  
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Zapis § 1 uchwały brzmi: „Mając na uwadze poprawę standardu gminnego zasobu 
mieszkaniowego, upoważnia się Burmistrza Miasta Marki do podjęcia rozmów z ORANGE 
DEVELOPMENT sp. z o.o., inwestorem planowanej budowy osiedla mieszkaniowego  
w Markach, zmierzających do dokonania zamiany nieruchomości gminnej zabudowanej 
budynkami mieszkalnymi, oznaczonymi numerami porządkowymi 109, 109A, 109B, 109C 
i 109D przy Al. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Markach, na nieruchomość Spółki położoną 
w mieście Marki, zabudowaną budynkiem mieszkalnym posiadającym samodzielne lokale 
mieszkalne w ilości zapewniającej zaspokojenie potrzeb mieszkaniowych obecnych 
mieszkańców wymienionych wyżej budynków komunalnych.” 
 

• prezentacja założeń planistycznych projektu budowy osiedla mieszkaniowego  
w Markach w Markach przez Pana Józefa Głowackiego reprezentującego  
ORANGE  Development Sp. z o.o., 

 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że Spółka z o.o. ORANGE 
Development, w związku z planowaną przez tę firmę inwestycją na terenie Marek: budową 
osiedla mieszkaniowego w rejonie ul. J. Piłsudskiego wystąpiła z prośbą  
o umożliwienie przedstawienia Radzie Miasta założeń planistycznych (pismo stanowo 
załącznik nr 13 do protokołu). 
Firma jest zainteresowana zamianą nieruchomości komunalnej przy ul. Piłsudskiego  
109 (a-d), której właścicielem jest gmina, i na której znajdują się budynki komunalne na inną, 
na której wzniesie budynek mogący zaspokoić potrzeby mieszkaniowe lokatorów budynków 
komunalnych. 
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Właściciele firmy ORANGE Development Spółki z o.o. Holendrzy od 15 lat zamieszkujący 
w Polsce, Panowie Marco i Aleksander Overveter podziękowali za możliwość 
zaprezentowania planowanej w Markach inwestycji. 
 
Pan Józef Głowacki, Dyrektor Projektu, przedstawił prezentację multimedialną planowanej 
budowy osiedla mieszkaniowego w Markach w rejonie ulic: Lisi Jar – J. Piłsudskiego – 
Małachowskiego (w tym: działalność firmy, założenia planistyczne osiedla, sanacje działek). 
Prospekt informacyjno – programowy stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

• dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko otworzyła dyskusję. 
 
Pan Józef Głowacki udzielał odpowiedzi na pytania formułowane przez radnych: Marka 
Mańka, Jana Orłowskiego, Tadeusza Skłodowskiegio, Marii Przybysz – Piwko, Bogdana 
Trzemeckiego. 
 
Po krótkiej dyskusji Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały w sprawie 
określenia kierunków działań Burmistrza Miasta Marki zmierzających do poprawy warunków 
mieszkaniowych najemców gminnych lokali mieszkalnych (Druk nr 67).  
Podkreślił, że uchwała stanowi wyraz akceptacji Rady Miasta dla prowadzenia rozmów  
ze Spółką z o.o. ORANGE Development, w wyniku której nastąpi zamiana nieruchomości. 
Zdaniem Burmistrza prezentowana inwestycja może poprawić wizerunek miasta. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 67. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie określenia kierunków działań Burmistrza Miasta Marki zmierzających do poprawy 
warunków mieszkaniowych najemców gminnych lokali mieszkalnych (Druk nr 67).  
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/56/2007 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok  
(Druk nr 69). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że proponowane zmiany budżetu zawarte 
zostały w Druku nr 69 oraz w Druku nr 73, w którym uwzględniono dodatkowe zmiany,  
m.in. uwagi Komisji Budżetowo – Gospodarczej. 
Druk nr 73 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
Informacje o wszystkich proponowanych zmianach stanowią załącznik nr 19 do protokołu. 
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Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 69. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie 
budżetu Miasta Marki na 2007 rok (Druki nr: 69 i 73).  
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/57/2007 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dofinansowania inwestycji    
i zabezpieczenia w formie „weksla in blaco” prawidłowego wykorzystania środków  
z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej (Druk nr 62). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały, która jest jednym z dokumentów 
warunkujących rozpatrzenie wniosku gminy dotyczącego dofinansowania ze środków 
Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na zadanie „Budowa sali gimnastycznej i terenowych 
urządzeń sportowych przy Szkole Podstawowej nr 3 w Markach”. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 62. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie dofinansowania inwestycji i zabezpieczenia w formie „weksla in blaco” 
prawidłowego wykorzystania środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej (Druk nr 62). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/58/2007 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
niezabudowanych nieruchomości gruntowych (Druk nr 60). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały dotyczący sprzedaży działek, które 
zostały wydzielone z działki nr ewid. 31 położonej pomiędzy ulicą Stawowa i ulicą 
Sowińskiego.  
Burmistrz odpowiedział również na pytania sformułowane przez radnych: Tadeusza 
Pasternaka, Tadeusza Skłodowskiego i Bogusława Dąbkowskiego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 60. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gruntowych  
(Druk nr 60). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/59/2007 i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/5 części w niezabudowanych 
nieruchomościach gruntowych, przeznaczonych pod gminne drogi publiczne  
(Druk nr 70). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały dotyczący nabycia przez gminę 
przysługującego osobie fizycznej udziału 1/5 części w niezabudowanych nieruchomościach 
gruntowych, które przeznaczone są pod ulicę Kurpińskiego, ulicę Projektowana 158 KUD  
i ulicę Zofii Nałkowskiej. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 70. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 
1/5 części w niezabudowanych nieruchomościach gruntowych, przeznaczonych pod gminne 
drogi publiczne (Druk nr 70). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr IX/60/2007 i stanowi załącznik nr 30  
do protokołu. 
 
Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 58). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
310/1 o powierzchni 395m2 w obrębie 1-12. Nieruchomość nie jest przeznaczona na realizację 
celów publicznych. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 58. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 58). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr IX/61/2007 i stanowi załącznik nr 33  
do protokołu. 
 
Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 59). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
311/1 o powierzchni 451 m2 w obrębie 1-12. Nieruchomość nie jest przeznaczona  
na realizację celów publicznych. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 59. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 59). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
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W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr IX/62/2007 i stanowi załącznik nr 36  
do protokołu. 
 
Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 68). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
106/5 o powierzchni 1025 m2 w obrębie 4-07. Nieruchomość nie jest przeznaczona  
na realizację celów publicznych. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 68. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 58). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr IX/63/2007 i stanowi załącznik nr 39  
do protokołu. 
 
Pkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 49). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przypomniał, że rozpatrywany podczas VII sesji projekt 
uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy „Gwardii Ludowej” na nazwę „Michalicka”;  
m.in. z powodu braku stanowiska Zgromadzenia Św. Michała Archanioła został odesłany  
do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  
Burmistrz odczytał pismo Przełożonego Generalnego Zgromadzenia Św. Michała Archanioła 
ks. Kazimierza Radzika, w którym wyrażone zostało poparcie dla zaproponowanej nazwy  
„ul. Michalicka” . 
Pismo stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku nr 49. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz-Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany nazwy ulicy w Markach (Druk nr 49). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 13 
przeciw – 2 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/64/2007 i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Pkt 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 61). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że z wnioskiem o nadanie  
drodze wewnętrznej nazwy „Jasnogórska” wystąpili mieszkańcy rejonu miasta, na którym 
nazwy ulic nawiązują do „Trylogii” H. Sienkiewicza. 
Wniosek mieszkańców stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Radny Tadeusz Pasternak i radny Jan Orłowski (który sfotografował tę ulicę) wyrazili 
dezaprobatę  dla nazwania małej uliczki „Jasnogórską”. 
 
Przewodnicząca Rady, zgodnie z propozycją radnego Jana Orłowskiego, przeprowadziła 
głosowanie w sprawie zarządzenia przerwy, w celu zapoznania się radnych ze zdjęciami. 
 
Głosowanie 
za zarządzeniem przerwy – 4 
przeciw – 4 
wstrzymujących się – 7 
W głosowaniu udział wzięło 15. radnych. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła 5 minutową przerwę. 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach (Druk nr 61). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 10 
przeciw – 5 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/65/2007 i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Pkt 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego 
kandydatów na ławników (Druk nr  64). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pisma Prezesa Sądu Okręgowego 
Warszawa – Praga w Warszawie w sprawie dokonania przez Radę Miasta wyboru ławników 
do Sądu Okręgowego Warszawa – Praga, Sądu Rejonowego dla Warszawy Pragi – Południe – 
Sądu Pracy i Ubezpieczeń Społecznych oraz do Sądu Rejonowego w Wołominie (kopie pism 
stanowią załącznik nr 47 do protokołu).  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że informacja dotycząca zgłaszania kandydatów na 
ławników została umieszczona w BIP w dniu 10 maja 2007 roku (kopia informacji stanowi 
załącznik nr 48 do protokołu). 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 64. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby zespół opiniujący kandydatów na ławników 
składał się, co najmniej, z 3 osób reprezentujących kluby radnych, a następnie zarządziła 
zgłaszanie kandydatów na członków zespołu. 
 
Radny Marek Kroczek zgłosił radnego Marka Mańka, który nie wyraził zgody. 
 
Radny Bogusław Dąbkowski zgłosił radnego Macieja Grabowskiego, który wyraził zgodę. 
 
Radny Paweł Chojnowski zgłosił radnego Jana Orłowskiego, który wyraził zgodę. 
 
Radny Tadeusz Pasternak zgłosił radnego Grzegorza Młodzianowskiego, który wyraził zgodę. 
 
Więcej kandydatów nie zgłoszono.  
 
W głosowaniu, jednogłośnie lista kandydatów na członków zespołu opiniującego kandydatów 
na ławników została zamknięta. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały 
(Druk nr 64) w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników  
w składzie: Maciej Grabowski, Grzegorz Młodzianowski, Jan Orłowski. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr IX/66/2007 i stanowi załącznik nr 50  
do protokołu. 
 
Pkt 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu  (Druk nr 71). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, w którym ze składu Komisji odwołuje  
się pana Tadeusza Wolskiego z powodu wygaśnięcia mandatu. 
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Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały 
sprawie składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  (Druk nr 71). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/67/2007 i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Pkt 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Zdrowia, 
Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska (Druk nr 72). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, w którym ze składu Komisji odwołuje  
się pana Tadeusza Wolskiego z powodu wygaśnięcia mandatu. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie składu osobowego Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Środowiska (Druk nr 72). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr IX/68/2007 i stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Pkt 24. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała interpelację radnego Filipa 
Rżewskiego (dotyczącą wykonania odwodnienia u zbiegu ulicy Wczasowej i Al. Piłsudskiego 
oraz udrożnienia studzienki na skrzyżowaniu) oraz odpowiedź udzieloną przez Burmistrza 
Miasta Marki. 
Interpelacja wraz z odpowiedzią stanowią załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Pkt 25. Sprawy różne. 
 
1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pismo Komisji Zdrowia, Opieki 
Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Marki,  
w którym zawarta została prośba o poddanie pod głosowanie w trakcie sesji wniosku 
mającego na celu zintensyfikowanie przez Burmistrza Miasta Marki wszelkich niezbędnych 
działań mających na celu znalezienie i odpowiednie przystosowanie lokalu, który jest 
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niezbędnym warunkiem szybkiej realizacji utworzenia na terenie Marek posterunku 
Państwowej Straży Pożarnej. 
Pismo stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poparł ideę utworzenia w Markach posterunku PSP i zwrócił 
się do radnych z prośbą o wskazanie lokalizacji, spełniającej wymogi określone przez 
Państwową Straż Pożarną. 
Burmistrz dodał, że nie rozumie, co oznacza sformułowanie „zobowiązać Burmistrza do 
zintensyfikowania działań”; zapewnił, że analizowane są różne lokalizacje dla posterunku 
PSP; stwierdzi, że ewentualna budowa strażnicy PSP nie wchodzi w grę, gdyż związane są  
z tym bardzo duże koszty, a Straż Pożarna oczekuje również zapewnienia przez miasto Marki 
środków finansowych na utrzymanie strażnicy. 
 
Głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski i Tadeusz Pasternak, jednak nie wskazali żadnego 
miejsca dla utworzenia posterunku PSP. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie ww. wniosku Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady 
Miasta Marki. 
 
Głosowanie 
za poparciem wniosku – 11 
przeciw – 2 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty.  
 
2.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała wniosek radnych: Pawła 
Adamczyka, Jacka Orycha i Filipa Rżewskiego w sprawie wszczęcia procedury mającej  
na celu nadanie flagi miastu Marki. 
Wniosek stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie ww. wniosku. 
 
Głosowanie 
za poparciem wniosku – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty.  
 
3. Informacja o pracy Burmistrza od 16 maja do 12 czerwca 2007 roku (załącznik  
nr 5 do protokołu). 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił szczegółowych odpowiedzi na pytania sformułowane 
przez radnych: 

- Jana Orłowskiego dotyczące punktów:1,17; 
- Grzegorza Młodzianowskiego dotyczące punktu 3; 
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- Marka Kroczka dotyczące punktu 41; 
- Tadeusza Skłodowskiego dotyczące punktów: 3, 7, 10. 

 
4.Radny Bogusław Dąbkowski zwrócił uwagę na utrudnienia w ruchu, także pieszym,  
na skrzyżowaniu ul. Sosnowej, Okólnej i Kościuszki (brak chodnika, brak właściwego 
odwodnienia, powstawanie ogromnych kałuż).  
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że jest już gotowa dokumentacja projektowa  
z pozwoleniem na budowę (remont ul. Sosnowej z uwzględnieniem skrzyżowania);  
na inwestycję potrzebne są niemałe środki i dlatego realizacja tego zadania uwzględniona 
zostanie w budżecie 2008 roku; dodał, że możliwe jest również wykonanie tych prac  
w bieżącym roku, ale o tym może zdecydować Rada Miasta, poprzez przesunięcie środków  
na ten cel z innego zadania lub poprzez zwiększenie deficytu budżetowego. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Pkt 26. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1730  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła IX sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 

Przewodnicząca Rady Miasta  
dr Maria Przybysz-Piwko 
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